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واقعیت حضور VAR در فوتبال ایران

صحبت هــای کارشناســان فن دربــاره حضور کمــک داور ویدیویی در 
رقابت های لیگ برتر فوتبال، نشان می دهد در بهترین حالت این موضوع در 

فصل آینده محقق خواهد شد.
به گزارش فارس، در شــرایطی که اشتباهات داوری در سه هفته ابتدایی 
لیــگ برتر مورد انتقاد برخی تیم های لیگ برتــری قرار گرفته و تقریبا این 
موضوع هر هفته تکرار می شود بیش از هر زمان دیگری لزوم ورود VAR به 

کشورمان احساس می شود . 
در این وضعیت و در آستانه انتخابات فدراسیون فوتبال میرشاد ماجدی، 
سرپرســت کنونی این فدراسیون و نامزد ریاست انتخابات مدعی شده که از 
هفته آینده قرار اســت آموزش VAR برای داوران آغاز شود و اینکه کمک 
داور ویدیویــی از نیم فصل دوم لیگ برتر قابلیــت اجراییو بهره برداری در 

فوتبال ایران را دارد  که در این باره کارشناسان نظرات متفاوتی دارند.
سهرابی: محال است زیر ۶ ماه بتوان از VAR استفاده کرد

در همین رابطه علیرضا سهرابی، سرپرست اسبق کمیته داوران در گفت و 
 VAR  گو با خبرنگار ورزشی خبرگزاری فارس، درباره احتمال ورود سیستم
به کشــورمان و اظهارات اخیر سید میرشــاد ماجدی اظهار داشت: در دوره 
ریاست مهدی تاج در فدراسیون فوتبال مدتی من سرپرست کمیته داوران و 

داود رفعتی، رئیس دپارتمان داوری بودیم. 
در همان زمان اســتارت کار VAR  زده شــد  و چند نفر از داوران ما با 
هزینه های فدراسیون در دوره ای به میزبانی قطر حضور یافتند. کار را شروع 

کرده و سپس دوره ای آموزشی برای داوران در ایران برگزار شد. 
وی افزود: پس از این دوره آموزشــی بایــد وارد مرحله کارهای اجرایی 
می شــدیم. ابتدا باید یک سیستم VAR خریده و با اخذ تاییدیه ها آن را به 
ایران می آوردیم. دســت کم باید این سیستم در یکی از استادیوم ها سوار و 

نصب شود.
تمام داوران لیگ برتری ما باید در دوره آموزشی آفلاین حضور پیدا کنند 
و هر داوری غیر از کلاس تئوری، باید ســه بازی یعنی ۲۷۰ دقیقه آفلاین با 

این سیستم قضاوت کند. 
سرپرست اسبق کمیته داوران خاطرنشان کرد: باید تمام این کلاس های 
 VAR آموزشی ضبط و برای فیفا ارسال شود تا به هر داور مجوز قضاوت با
آنلایــن را بدهند در غیر این صورت مجــوزی نمی دهند . جدا از آن باید در 
اســتادیوم هایی که می خواهیم سیســتم را در آن نصب کنیم، زیرساخت ها 

بررسی شود. 
یعنی ببینیم امکان نصب وجود دارد تا پس از آن با شــرکت مدنظر برای 
حضور در ایران هماهنگی کنیم. باید نماینده هم در ایران داشــته باشیم تا 
دســتگاه ها را نصب کند. با این پروسه دست کم یک سال طول می کشد تا 
 VAR بتوانیــم از فیفــا مجوز بگیریم و برای بازی  هایی که تعیین شــده از

استفاده کنیم. 
وی افــزود: البتــه طبق همکاری کــه با محمدرضا ســاکت، مدیرعامل 
ســپاهان و مدیران گل گهر ایجاد کردیم، قرار شــد جدا از ورزشگاه فولاد، 
در ورزشگاه های نقش جهان و ســیرجان نیز دو سیستم نصب کنیم. اصرار 
داشتیم در یک سال به این تایید برسیم و کار را استارت بزنیم اما فیفا اعتقاد 

داشت زیر یک سال و نیم نمی توانیم چنین کاری انجام بدهیم. 
مســئول اسبق دپارتمان داوران فدراسیون فوتبال خاطرنشان کرد: کسی 
که در این زمینه صحبت می کند باید اطلاعات کافی داشــته باشــد و بداند 

پروسه چیست.
اینکه کســی بیاید و بگوید نامه زدیم، مجوز گرفتیم و قرار اســت کار را 

شروع کنیم درست نیست.
وقتی هنوز سیســتم را وارد نکرده، در استادیوم ها نصب نکرده اید و هنوز 
زیرســاخت و شــرایط ندارید چگونه می خواهید بــرای داوران کلاس های 

آموزشی شروع کنید؟ 
ســهرابی افزود: هرکس قول زیر یک ســال یا یک سال و نیم برای ورود 
VAR به کشــورمان را می دهد واقعیت را نمی گوید و از بی اطلاعی برخی 

سوء استفاده می کند. 
هرکسی هم رئیس فدراسیون شد بیاید بگوید زیر این زمان سیستم را به 

کشورمان می آورم، صحبت هایش غیر واقعی است. 
سرپرست اســبق کمیته داوران درمورد اینکه آیا پس از ورود VAR به 
ایران می توان به صورت یکی در میان از آن اســتفاده کرد، توضیح داد: پس 
از اینکه فیفا سیســتم، آموزش ها و زیرساخت های ما را تایید کند و لیسانس 
بدهد، اعلام می کند باید به من بگویید آیا می خواهید از VAR در همه ۲۴۰ 
بازی لیگ برتر اســتفاده کنید؟ اگر چنین قصدی دارید باید زیرساخت ها را 

در تمام ورزشگاه ها ایجاد کنید.
اگر نمی توانید مانند AFC که در مراحل مقدماتی لیگ قهرمانان از این 
سیستم اســتفاده نمی کند و مراحل نهایی مسابقات را در کشورهای دارای 
این سیستم برگزار می کند و به همین دلیل همه کشورها را ملزم به استفاده 
از VAR نمی کند، می توانید در ۸۰ یا ۱۲۰ بازی مهم خود در ورزشگاه های 
مورد تایید، با مجوز فیفا از VAR اســتفاده کنید. جالب و جایز نیســت که 

بگوییم می خواهیم از این سیستم در یک یا دو بازی استفده کنیم. 
سهرابی درباره اینکه آیا به زیرساخت های ورزشگاه های ما برای استفاده از 
VAR در نیم فصل دوم آمادگی دارد، گفت: جزو محالات اســت که بتوانیم 

از VAR در نیم فصل دوم استفاده کنیم. 
اگر باشگاه هایی مثل سپاهان، گل گهر، مس رفسنجان و فولاد که تا حدی 
ورزشــگاه شــان آمادگی دارد همکاری کنند تا فدراسیون امکانات را وارد و 
نصب کرده و سپس آموزش را شروع کند، می توان به استفاده از این سیستم 

در ابتدای فصل آینده امیدوار ماند .
امکان ندارد بتوانید در شــش ماه این مسیر را بروید. فیفا جدول و پلنی 
دارد کــه می گوید باید از کجا وارد شــوید و چه زمانــی می توانید به نتیجه 
برسید. پلن قدیمی فیفا در مجموع طی شدن تمام پروسه ها یک سال تا یک 

سال و نیم زمان می برد . 
مرادی: آموزش داوران بین ۶ تا ۹ ماه زمان می برد 

دانیال مرادی، مســئول توســعه و آموزش داوری فدراسیون فوتبال در 
ایــن باره مدتی قبل در گفــت و گو با برنامه شــب های های فوتبالی اظهار 
داشــت: نه تنها در فدراســیون ایران بلکه برای اینکــه بتوانیم VAR را در 
سایر فدراسیون ها پیاده سازی کنیم، فرآیندی پنج گانه نیاز است که حدود 
یک ســال تا یک سال و سه ماه زمان می برد. گام اول را تمام کرده و در گام 

دوم هستیم.
وی افزود: گام ســوم و مهم ترین گام که مربوط به آموزش داوران است 
حدود شــش تا ۹ ماه طبــق زمانبندی خود فیفا زمان می بــرد. با توجه به 
مذاکراتی کــه کامرانی فر، دبیر کل فدراســیون انجام داده قرار اســت در 
تعطیــلات ۴۰ روزه لیگ بــه خاطر جام جهانی به صورت فشــرده آموزش 
داوران را انجام بدهیم که کارها در حال انجام است تا مدرس بیاید و آموزش 

را شروع کنیم. 
گام بعدی ارزیابی نهایی اســت که امیدواریــم نمایندگان فیفا و مدرس 
فیفا به کشــورمان بیاینــد تا پس از ارزیابی نهایــی، تاییدیه بدهند. پس از 
نهایی شــدن آموزش باید با مجوز فیفا در برخی بازی ها به صورت آزمایشی 
VAR را اجرا کنیم تا پس از تکمیل تمام زیرساخت ها و اخذ تاییدیه درباره 
آموزش ها ، امیدواریم از ابتدای فصل آینده به صورت رســمی از این سیستم 

استفاده کنیم.
با توجه به اظهار نظر مسئولان سابق و فعلی کمیته داوران اینگونه به نظر 
می رسد که اظهارات میرشاد ماجدی بیشــتر جنبه تبلیغات برای انتخابات 
دارد و نه تنها این سیســتم دســت کم تا ابتدای فصل آینده لیگ برتر وارد 
کشورمان نخواهد شد بلکه بحث آموزش این سیستم نیز دست کم تا چندین 

ماه دیگر طول خواهد کشید.

نگاه

انتخابات سرنوشت ســاز فدراســیون فوتبال صبح فردا 
برگزار خواهد شد.

به گزارش فارس، مجمع انتخاباتی فدراســیون فوتبال 
ایران امروز در سالن همایش های صدا و سیما آغاز خواهد 
شد و قرار است پس از حدود شش ماه سرپرستی میرشاد 
ماجدی، جانشین شهاب عزیزی خادم روی صندلی ریاست 

فدراسیون با رای ۸۶ عضو مجمع معرفی شود.
ضمــن اینکه تکلیف نایب رئیس اول و دوم و همچنین 
نماینده باشــگاه ها در هیأت رئیســه نیــز در این مجمع 

مشخص خواهد شد. 
در حالیکه در پایان مهلت ثبت نام برای انتخابات یعنی 
تاریخ ۲۰ تیر شــش نامزد برای ریاست این مجموعه ثبت 
نــام کرده بودند، در نهایت کمیته بدوی انتخابات امیررضا 
واعظ آشتیانی، علیرضا اسدی و محمد آخوندی را به دلیل 
نقص در مدارک احراز صلاحیت نکرد تا ســه نامزد یعنی 
مهدی تاج، میرشاد ماجدی و عزیزالله محمدی پس از کش 
و قوس های فــراوان در خصوص برخی پرونده های قضایی 
مورد تایید قرار گرفته و برای تصدی این پست مهم با هم 

وارد رقابت شوند. 
نکته قابل اهمیت این است که رئیس جدید فدراسیون 
طبق قانون باید دوره چهارساله هیات رئیسه فعلی را ادامه 
بدهد و فرد منتخب فقط برای دو ســال و نیم یعنی تا ۱۰ 

اسفند ۱۴۰۳ می تواند در فوتبال فعالیت کند.
در این میان برخــلاف ماجدی و تاج که در حدود این 
۵۰ روز جدال های رســانه ای پنهان و آشکاری با یکدیگر 
داشــتند، محمدی ترجیح داد با سیاست چراغ خاموش و 
ســکوت پیش برود و کمتر وارد فضای تبلیغات انتخاباتی 

شد. 
هر سه نامزد ریاست فدراسیون فوتبال سوابق مدیریتی 
در ایــن مجموعه دارند که از مهم تریــن آنها می توان به 

موارد زیر اشاره کرد. 
مهدی تاج

ریاست فدراسیون)اردیبهشت ۹۵ تا دی ۹۸(
عضو هیات رئیسه 

نایب رئیس اول 
نایب رئیس دوم 

رئیس کمیته داوران 
رئیس کمیته تیم های ملی 

رئیس سازمان لیگ 
نایب رئیس AFC در منطقه آسیای میانه 

میرشاد ماجدی 
سرپرستی فدراسیون)از ۲۸ بهمن ۱۴۰۰ تاکنون(

عضو هیات رئیسه)از ۱۰ اسفند ۹۹ تاکنون(
رئیس کمیته آموزش 
رئیس کمیته جوانان 

مدیرفنی فدراسیون فوتبال 
رئیس کمیته فنی  
عزیزالله محمدی 

رئیس سازمان لیگ 
نایب رئیس دوم فدراسیون 

مهدی تاج که اکنون بــه عنوان یک گزینه جدی وارد 
انتخابات شــده پس از رقم خــوردن فاجعه قرارداد مارک 
ویلموتــس در دی ۹۸ بــه دلیل عارضه قلبــی مجبور به 
کناره گیری از ریاست فدراسیون شد و از آن زمان تاکنون 
فدراســیون فقط ۱۱ ماه و در دوره شهاب عزیزی خادم با 
رئیس اداره شــد و البته حیدر بهاروند و ماجدی نیز قبل 
و پس از عزیزی خادم به عنوان سرپرســت زمام امور را در 

دســت داشــتند. از طرفی پس از عزل عزیزی خادم نواب 
رئیس پیشنهادی او یعنی حمیدرضا مهرعلی و بهاروند که 
بدون کسب رای از اعضای مجمع و به عنوان سرپرست در 
هیأت رئیسه فعالیت می کردند هم از سمت هایشان کنار 
گذاشته شــدند و از بهمن ۱۴۰۰ فدراسیون فوتبال نواب 
رئیس هم در اختیار ندارد. به همین دلیل ســه نامزد باقی 
مانده ریاست برای نایب رئیس اول و دوم خود را به مجمع 
معرفی کرده و منتظر رای اعتماد اعضای مجمع هستند. 

با توجه به برکناری مهرداد ســراجی در مجمع عمومی 
۱۰ خرداد ۱۴۰۱ فدراســیون قرار است مدیرعامل هفت 
باشــگاه نیز برای پر کردن جای خالی وی در هیأت رئیسه 

با هم رقابت کنند. 
۳۲ هیات فوتبال، ۱۶ باشگاه لیگ برتری، ۸ تیم نخست 
جدول فصل قبل لیگ دسته اول، ۴ باشگاه برتر لیگ دسته 
دوم، ۳ باشــگاه  لیگ برتر فوتســال، ۲ باشگاه لیگ برتر 
فوتبال ســاحلی، دو باشــگاه اول لیگ برتر فوتبال بانوان، 
دو باشگاه برتر، لیگ برتر فوتسال بانوان، باشگاه اول لیگ 
ساحلی بانوان، بخش فوتبال فدراسیون های ورزش دانش 
آموزی، دانشگاهی، کارگری، نیروهای مسلح.کاپیتان های 
تیم بزرگسالان تمام تیم های ملی فوتبال، فوتسال و فوتبال 
ســاحل در بخش آقایان و بانوان، سرمربیان تیم های ملی 

بزرگســالان فوتبال، فوتسال و فوتبال ســاحلی آقایان و 
بانوان، یک داور در بخش آقایان و بانوان و نماینده اتحادیه 
باشــگاه های فوتبال ترکیب ۸۹ نفره مجمع فدراســیون 

فوتبال هستند. 
البته به دلیل اینکه فدراسیون فوتبال اکنون تیم بانوان 
ســاحلی ندارد ســرمربی و کاپیتان این تیم نیز در مجمع 
شــرکت نمی کنند و باشگاه مس شهربابک نیز در مجمع 
پیش رو حضور نخواهد داشــت تا در مجموع از ۸۶ عضو 

رای گیری شود. 
باشــگاه پیکان در این مجمع دو حق رای دارد که یک 
رای مربوط به تیم فوتســال بانوان این باشگاه است. پارس 
جنوبی نیز به دلیل در اختیار داشتن تیم دسته اولی و یک 

تیم فوتبال ساحلی دو رای در مجمع خواهد داشت. 
فوتبال کشــورمان قرار اســت کمتر از سه ماه دیگر در 
آوردگاه جام جهانی ۲۰۲۲ قطر شــرکت کند و با در نظر 
گرفتن این مهــم و البته اهمیت تمــام مجموعه فوتبال 
کشــور، نیاز است  اعضای مجمع تصمیم مدبرانه ای اتخاذ 
کنند تا فوتبــال ایران با خروج از شــرایط برزخی اش تا 

حدی به ساحل آرامش نزدیک شود.
اسامی نامزدهای انتخابات فدراسیون به شرح زیر است:

نامزد ریاست: مهدی تاج 
نایب رئیس اول پیشنهادی: مهدی محمد نبی 

نایب رئیس دوم پیشنهادی: منصور قنبرزاده 
نامزد ریاست: سید میرشاد ماجدی 

نایب رئیس اول پیشنهادی: عباس صوفی 
نایب رئیس دوم پیشنهادی: صادق درودگر 

نامزد ریاست: عزیزالله محمدی 
نایب رئیس اول پیشنهادی: علی فتح الله زاده 
نایب رئیس دوم پیشنهادی: محمدرضا کافی 
نامزدهای نماینده باشگاه ها در هیأت رئیسه 

رضا درویــش )مدیرعامــل پرســپولیس( محمدرضا 
ســاکت)مدیرعامل ســپاهان( محمد رجاییان)مدیرعامل 
اراک( حمیدرضا گرشاســبی)مدیرعامل فولاد  آلومینیوم 
شهرخودرو  حیدرپور)مدیرعامل  اســماعیل  خوزســتان( 
مشهد( حســین پرویزی)مدیرعامل خوشه طلایی ساوه( 

الهام بصیری نیا)مدیرعامل شهرداری سیرجان(

در مســابقات هفته چهارم لیگ برتر فوتبال ۴ مسابقه 
امروز برگزار خواهد شد که در یکی از حساس ترین دیدارها 

استقلال میهمان تیم نفت مسجدسلیمان است.
به گزارش فــارس، دیدارهای روز اول هفته چهارم لیگ 
برتر تاریخی ترین مســابقات باشــگاهی کشور خواهد شد 
زیــرا این بازی ها در روز برگــزاری مجمع انتخاباتی رئیس 
فدراسیون فوتبال برگزار می شود و در واقع این بازی ها نوعی 

خوشامدگویی به رئیس جدید فدراسیون است!
نگاهی به بازی ها می اندازیم؛

پیکان - نساجی؛ نبرد مربیان سابق پرسپولیس
پیکانی ها از ســه هفته اول مسابقات دو برد و یک باخت 
دارند ولی نساجی هنوز در لیگ برتر برنده نشده،  دو مساوی 
و یک شکســت حاصل کار شاگردان حمید مطهری بوده . 
نســاجی در فصل گذشــته به پیکان بازنده نشد و یک برد 
و یک مســاوی در دو بازی رفت و برگشــت به دست آورد. 
شــاگردان مطهری امیدوارند اولین برد فصــل خود را در 

پایتخت دشت کند.
پیکان هم تیمی جوان، جنگنده و سختکوش است. قطعا 
اگر این مســابقه هوادار داشته باشــد به سود تیم میهمان 
خواهد بود زیرا بعید اســت پیکان تماشــاگر چندانی روی 
ســکوها داشته باشد اما نساجی ها هواداران دو آتشه زیادی 
دارند که می توانند با تشویق هایشــان بازیکنان را برای ارایه 
بازی تهاجمی تهیج کنند. پیکان هفته گذشته مدافع اصلی 
خود را به دلیل خشــونت بازیکن نفت مسجدســلیمان از 
دست داد،  امیرحسین غلامی احتمالا رباط صلیبی اش پاره 
شــده و یک فصل بیرون خواهد بود. نســاجی هم در بازی 
با پیکان احتمالا از مســعود شجاعی کاپیتان مصدوم خود 
برای دقایقی هم که شــده بهره می برد. تقابل دو دســتیار 
ســابق یحیی گل محمدی در این بازی در نوع خود جالب 
توجه اســت. مجتبی حســینی و حمید مطهری زمانی در 
پرسپولیس دســتیار گل محمدی بودند.نبرد این دو مربی 

سابق پرسپولیس هم در نوع خود جالب است.
ملوان - ذوب آهن؛ دشت اولین برد؟

دو تیم هنوز در لیگ برتر برنده نشده اند البته ملوان فقط 
یک امتیاز دارد و ذوب آهن با ســه مساوی پیاپی دستش 
از پیروزی کوتاه مانده ملوان مقابل اســتقلال به دلیل رفع 
نشدن مشــکلات ورزشگاه تختی انزلی نتوانست از حمایت 

تماشاگرانش برخوردار شود. از ســویی دیگر احتمال دارد 
در ایــن هفته هواداران این تیم به ورزشــگاه بیایند که در 

آنصورت ذوبی ها روز سختی را پیش رو خواهند داشت.
ذوب آهن در زمینه بازیکن شــرایط بهتری دارد چون  
ملوان با اسکلت همان تیم لیگ یکی وارد لیگ برتر شده و 
کار دشواری  در لیگ برتر خواهد داشت. دو تیم در گذشته  
و زمانی که ملوان در لیگ برتر حضور داشــت چند مرتبه 
باهم مســابقه دادند که ملوان فقط یک بار ذوب آهن را در 
ســال های اخیر شکست داده و بیشــتر بازنده بوده . سجاد 
بازگیــر گلزن تریــن بازیکن ملوان می توانــد در این بازی 
هــم نقش مهمی در میدان ایفــا کند. ذوب اهن هم تیمی 
سختکوش است که هفته گذشــته فرعباسی دروازه بانش 
ستاره تیم بود و  با مهار پنالتی منشا مانع از شکست خانگی 

تیمش شد.
مس کرمان - گل گهر؛ دومین دربی کرمانی

دومیــن دربی کرمان در راه اســت، گل گهر در دیدار با 
مس رفسنجان به تساوی رضایت داد و مقابل سپاهان بازی 
باخته را به تســاوی کشاند، حالا مقابل تیم تازه برگشته به 

لیگ برتر مس کرمان قرار می گیرد.
تیمی که با وجود ارایه یک بازی خوب مقابل اســتقلال 
شکســت خورد. مســی ها خود را تیم اول اســتان کرمان 
می دانند و حتی در لیگ قهرمانان  آسیا هم حضور داشته اند 
اما گل گهر را می توان پر امکانات ترین تیم کرمان  دانست. 
دو تیم در فصل ۹۶-۹۷ تا فصــل ۹۸-۹۹ چهار مرتبه در 
لیگ آزادگان باهم روبه رو شدند که مس فقط یک بار برنده 
شد و ســه بار بازی را به گل گهر باخت. در جام حذفی در 
فصل ۱۴۰۰ گل گهر یکبار دیگر مس را شکست داده بود. 

مس در این فصل یک برد و دو شکست دارد و گل گهر 
هم فقط تیم تراکتور را برده است. فرزاد حسین خانی نشان 
داده یــک مربی جوان و آینده دار اســت که از نام حریف 
ترســی ندارد. کافی اســت به شــیوه بازی این  تیم مقابل 
اســتقلال دقت کنید تیمی که فقط یک بار غافلگیر شد و 
سه امتیاز را از دست داد. قلعه نویی هم مربی بزرگی است 
که معمولا خودش و تیمش نسبت به داور گلایه و اعتراض 

دارد! 
نفت مسجدســلیمان - استقلال؛ سومین برد در 

مسجد سلیمان؟

اســتقلال به شــیوه فصل قبل راهش را  در لیگ ادامه 
می دهد، برد اقتصادی و گرفتن سه امتیاز این تیم با دو برد 
متوالی حالا هوادارانش را راضی نگه داشــته اما مثل فصل 
قبل برخی کارشناسان معتقدند استقلال فوتبال زیبایی را 
بــه نمایش نمی گذارد البته به فوتبال زیبا امتیاز نمی دهند 
و به همین دلیل اســتقلال فصل قبل قهرمان شــد. نفت 
مسجدسلیمان هم تیمی است که برای ادامه حضور در لیگ 

برتر تلاش می  کند. 
بهترین نتیجه نفتی ها مقابل استقلال دو تساوی بوده و 

این تیم همیشه به استقلال باخته است.
نفت تا این جای کار دو گل بیشــتر از استقلال زده اما 
خط دفاعش هم متزلزل نشــان داده است. استقلال برای 
رسیدن به سومین برد متوالی به شهر مسجد سلیمان سفر 
می کند. مســابقه ای که با حضور تماشــاگر برگزار می شود 
و کار را برای شــاگردان ساپینتو سخت خواهد شد. یزدی 
مدیرعامل نفت مسجدسلیمان در این خصوص گفت: هوادار 
باید در استادیوم باشد و با دیدن مسابقات فوتبال ذوق کند. 
خوشحالیم که هواداران خوب و خونگرمی داریم که همیشه 

در همه شرایط حامی ما بوده و هستند. 
امیدوارم که در بازی بعد برابر استقلال پرشور و پرتعدادتر 

باشند تا امتیاز لازم را کسب کنیم.
خط آتش استقلال زهردار و خطرناک است، یامگا، قائدی 
و شهباززاده مهاجمان درجه اولی هستند که مهارشان برای 
بازیکنان نفت سخت خواهد بود با این حال روی کاغذ نفت 

توان مقابله با استقلال را ندارد. 
آبی پوشان برای ســومین برد متوالی خودشان را آماده 

می کنند بردی که قطعا راحت به دست نخواهد آمد.
برنامه مسابقات هفته چهارم لیگ برتر:

هفته چهــارم؛ روز مبارزه با تروریســم -کشــور ایران 
بزرگترین قربانی ترور در جهان

سه شنبه ۸ شهریور
پیکان  تهران - نساجی مازندران– ساعت  ۱۹- ورزشگاه   

پاس قوامین تهران
ملوان انزلی  - ذوب آهن اصفهان– ساعت  ۱۹- ورزشگاه   

تختی انزلی
مس کرمان - گل گهرســیرجان – ســاعت  ۱۹:۳۰- 

ورزشگاه   شهید باهنر کرمان
نفت مسجد ســلیمان - استقلال – ســاعت  ۲۰:۳۰- 

ورزشگاه   شهید بهنام محمدی مسجد سلیمان
چهارشنبه ۹ شهریور

تراکتورتبریز  - هوادار تهران – ساعت  ۱۸:۳۰- ورزشگاه   
شهید سردار سلیمانی تبریز

پرســپولیس – صنعت نفت آبادان – ســاعت  ۱۸:۳۰- 
ورزشگاه   آزادی تهران

مس رفســنجان – آلومینیوم اراک– ســاعت  ۱۹:۳۰- 
ورزشگاه   شهدای مس رفسنجان

فولاد مبارکه ســپاهان - فولادخوزستان– ساعت  ۱۹- 
ورزشگاه   نقش جهان اصفهان

انتخاباتی پرهیاهو برای دوره ریاست نصفه و نیمه

 بازی تاج و تخت 3 نامزد فدراسیون فوتبال

آغاز هفته چهارم لیگ برتر

 استقلال در مسجدسلیمان به دنبال سومین برد

سرمربی فصل گذشته اســتقلال در یک گفت و گوی 
مفصل از دلیل جدایی اش از استقلال پرده برداشت.

به گزارش فــارس، فرهاد مجیدی ســرمربی ســابق 
اســتقلال در این فصل به لیگ امارات برگشته ولی این بار 
نه به عنوان بازیکن بلکه به عنوان مربی روی نیمکت اتحاد 

کلباء نشسته است.
در همیــن رابطه مجیدی در اولیــن مصاحبه خود در 
امارات با حضور در شبکه »ابوظبی اسپورت« درباره مسائل 

مختلفی صحبت کرد که به شرح زیر است:
شما یک بازیکن فوق العاده ای بودید چطور شد 
موفق شدید استقلال را قهرمان ایران کنید و رکورد 

بزرگی را در لیگ ایران به جای بگذارید؟
بعد از آنکه ســال آخر بازیگــری ام را در الغرافه قطر با 

آقای متسو کار کردم. استارت مربیگری را به توصیه آقای 
متســو زدم. به من توصیه کرد تــا به لندن بروم تا مدرک 
مربیگری ام را از آنجا بگیرم. ۴ ســال در لندن کلاس های 

مربیگری را گذراندم.
بعد از آن توســط یکی از دوستانم به باشگاه اسپانیول 
رفتــم و برای مدت ۸ ماه آنجا کار کردم. بعد از آن هدایت 
تیم ملی امید را برعهده گرفتم. بعد از آن هم به اســتقلال 

برگشتم.
به نظرتان در مسیر مربیگری ات تاثیر حضورت 

در باشگاه اسپانیول زیاد بود؟
یــادم می آید که متســو به من گفت اگــر می خواهی 
مربی شــوی باید از تیم های پایه کارت را شروع کنی. به 
همین خاطر تصمیم گرفتم از تیم های پایه اسپانیول کارم 

را شــروع کنم. بعد از آن هم مربی اســتقلال وسط فصل 
برکنار شــده بود و از من خواستند سکان هدایت استقلال 
را برعهده بگیرم به همین خاطر به باشــگاه استقلال رفتم 

و مربی این تیم شدم.
در اولین تجربه مربیگری ات در باشــگاه بزرگی 
مثل استقلال کار را شــروع کردی آیا در آن برهه 

نترسیدی؟
من همیشــه در زندگی ام چنین چالش هایی را دوست 
دارم. در آن زمــان خیلی از هواداران اســتقلال که من را 
دوســت داشتند نمی خواســتند من مربی شوم چون فکر 
می کردند من خیلی زود مربی اســتقلال شــدم و ترس از 
این داشتند که من نتایج بدی بگیرم و از صحنه مربیگری 

کلا حذف شوم. 
امــا چنین چالش هایــی را دوســت دارم. چالش هایی 
که خیلی فکــر کنند من نمی توانم انجــام دهم ولی من 

انجامشان بدهم.
شروع کارم با اســتقلال در لیگ قهرمانان آسیا بود که 
موفق شــدیم الریان را با نتیجه ۵ بر صفر در قطر شکست 
دهیــم. به نظرم تجربه ام در اســتقلال خوب بود. شــما 
می دانید مربیگری در باشگاه های بزرگ دشوار است چون 
هواداران زیادی دارد. خدا را شکر که در این باشگاه بزرگ 
موفق شدم و در نهایت تصمیم گرفتم به امارات برای ادامه 

مربیگری ام بیایم.
چطور از استقلال جدا شــدی و به اتحاد کلباء 

آمدی؟
واقعیت این اســت که خروج از باشگاه استقلال خیلی 

سخت بود. 
خیلی از شب ها درباره این تصمیم فکر کردم و هواداران 
اســتقلال را در ایــن تصمیم بزرگ درنظــر گرفتم. چون 
می دانســتم با جدایی ام دلخور می شوند. اما فوتبال حرفه 

ای این را طلب می کند که شما دوره هایی دیگری را ببنید 
و فضاهای جدید را تجربه کنید.

وقتی باشــگاه اتحاد کلباء به من پیشــنهاد داد به این 
پیشــنهاد فکر کردم. دیدم می توانم تجربه جدیدی را در 
دوران مربیگری در کشــوری دیگــر را تجربه کنم. خیلی 
خوشــحالم این پیشنهاد را پذیرفتم چون امارات برای من 
کشور جدیدی نیست. من از سال ۲۰۰۱ به همراه خانواده 
ام در امارات زندگی می کنیم. دو فرزندم در این کشــور به 
دنیا آمدند و در اینجا تحصیل می کنند. خیلی خوشــحالم 

که ادامه مربیگری ام در کشور امارات حضور دارم.
اتحاد کلباء در 5 بازی اولش باید به مصاف البطائح، 
الوحده و الظفره، العین و شباب الاهلی می رود. همه 
بازی ها مهم هستند نظرتان درباره ترتیب رقبایتان 

در آغاز فصل جدید چیست؟
من شــناخت خوبی از رقبا ندارم چــون برخی از آنها 

ناشناخته هستند.
ولی درباره ۳ بازی اولم با بازیکنان صحبت کردم و فکر 
می کنم در ۳ بازی اول ۹ امتیاز بازی ها را کسب می کنیم. 
مطمئن باشید تیم ما پتانسیل خوبی دارد و می تواند نتایج 

خوبی را کسب کند.
نظرتان درباره فوتبال امارات چیست؟

من بازیکنان جوان با اســتعداد زیادی در امارات دیدم 
ولی خیلی تعجب کردم که این بازیکنان آینده دار به تیم 

ملی دعوت نشدند. 
بــا وجود اینکه فوتبال امارات نکات مثبتی دارد اما ۳۰ 
ســال است که نتوانســته به جام جهانی صعود کند. برای 
رســیدن به جام جهانی باید بــه جوان ها اهمیت بدهید و 
به آنهــا میدان بدهید. من خودم به بازیکنان جوان اعتقاد 
دارم و هدفم در اتحاد کلباء این اســت که ۱۱ بازیکن من 

همه جوان باشند.

روایت مجیدی از دلیل جدایی اش از استقلال 


